

land, N.B., charged in the Public Accounts, 3rd June, 1869.

Mr. Stephenson moved for the sums paid to Hunter, Rose & Co. for printing the Departmental Reports—Carried.

Mr. McDonald (Lunenburg)—Production of petitions and correspondence referring to the appointment of a Harbour Master at Halifax.

Mr. Bolton—For a return of all sums collected by Customs officers or by their deputies, for bonds, entries, etc. since the 1st of July, 1867, etc.

Mr. Pickard—For the production of petitions respecting the removal of the office of Post Office Inspector from Fredericton to St. John.

PRINTING COMMITTEE

Mr. Brousseau moved the adoption of the 8th Report of the Committee on Printing. The report recommends that all documents laid before the House came within the power of Parliament, to be printed according to the contract with the Parliamentary Printer, and that the House has the right to order all such copies as may be required by the House or the Department.

Hon. Mr. Langevin said it had been the practice of the Departments to have reports printed and laid before Parliament instead of in manuscript, and charged against the Departments. The opinion of the law officers was, that these were documents coming within the contract of Parliamentary printing. It had been formerly the practice to bring down important Departmental returns in manuscript, but so much inconvenience from delay had been caused that the new practice had been introduced. The Committee to whom the matter was referred, found that these were strictly Parliamentary documents, and came under that contract. Some inconvenience might result from the Department having to give notice of the number of copies wanted, which must be done during recess when the Committee ceased to exist.

Mr. Mackenzie said the notice should be given to the clerk of the Committee who represented it.

Hon. Mr. Langevin said that if that were understood there could be no objection to the report.

The Report was then concurred in.

[Mr. Hutchison—M. Hutchison.]

payés et passés dans les comptes publics, le 3 juin 1869, soient soumis à la Chambre.

M. Stephenson demande le dépôt du dossier des sommes payées à la société Hunter Rose pour l'impression des rapports ministériels—Motion adoptée.

M. McDonald (Lunenburg) demande le dépôt du dossier de la correspondance et des pétitions touchant à la nomination d'un maître de port à Halifax.

M. Bolton présente une motion pour obtenir un état de toutes les sommes perçues par les officiers de douane ou par leurs adjoints pour obligations, entrées, etc., depuis le 1^{er} juillet 1867.

M. Pickard demande copie des pétitions concernant le déménagement du bureau de l'Inspecteur des Postes, de Fredericton à Saint-Jean.

COMITÉ DES IMPRESSIONS

M. Brousseau propose l'adoption du 8^e rapport du Comité des Impressions. Le rapport recommande que tous les documents déposés devant la Chambre relèvent des pouvoirs du Parlement et puissent être imprimés, conformément aux stipulations du contrat passé avec l'Imprimeur du Parlement, et que la Chambre ait les pouvoirs de commander le nombre d'exemplaires nécessaires à la Chambre à chaque ministère.

L'honorable **M. Langevin** dit qu'il est d'usage dans les ministères, de présenter au Parlement des rapports imprimés plutôt que des manuscrits, et d'en imputer la dépense aux ministères. Les officiers de justice disent que ces documents relèvent du contrat de l'Imprimeur du Parlement. Auparavant, on avait l'habitude de présenter d'importants dossiers ministériels sous forme de manuscrits, mais les retards causaient de nombreux ennuis et une nouvelle procédure fut alors adoptée. Le Comité chargé de régler cette affaire, déclara qu'il s'agissait là de documents strictement parlementaires qui relevaient de ce contrat. Il peut en résulter des ennuis pour le ministère qui doit indiquer le nombre d'exemplaires requis pendant la suspension des séances du Comité.

M. Mackenzie dit que la demande doit être présentée au secrétaire du Comité qui le représente.

L'honorable **M. Langevin** répond que si cela était bien compris, il n'y aurait pas d'opposition au rapport.

Le rapport est alors adopté.